
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2020

z przebiegu XXVIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 29 października 2020 r.

od godziny 1200 do 1411 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki, 

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Informacja  Burmistrza  o  przebiegu  wykonania  budżetu,  informacji  o  kształtowaniu 

się wieloletniej  prognozy finansowej Gminy Wyrzysk oraz informacji  o przebiegu planu 

finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze 2020 roku.

7.   Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2020 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2020-2030;

3)  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;

4) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru;
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5) opłaty targowej;

6) ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;

7) zmieniająca  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na 

2020 rok;

8) wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki takiej opłaty;

9) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

warunków  i  trybu  składania  deklaracji  przez  właścicieli  nieruchomości,  na  których 

zamieszkują mieszkańcy;

10) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

warunków  i  trybu  składania  deklaracji  z  terenu  nieruchomości  niezamieszkałych 

stanowiących  własność  Gminy  Wyrzysk,  na  których  nie  zamieszkują  mieszkańcy 

a powstają odpady komunalne;

11) wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  gminnego  zasobu  nieruchomości  Gminy  Wyrzysk 

nieruchomości  położonej  w  Wyrzysku  Skarbowym  będącej  przedmiotem 

współwłasności Gminy Wyrzysk i osoby fizycznej;

12) zniesienia formy ochrony przyrody drzewa stanowiącego część alei dębowej – pomnika 

przyrody;

13) przyjęcia  projektu  uchwały  w sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  na 

sfinansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2019/2020 realizowanych 

przez Gminę Wyrzysk.

9.  Informacja  Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

     10. Wolne głosy.

     11. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za rok 2019 (część niejawna sesji):

1)  informacja  Burmistrza  o  złożonych  oświadczeniach  przez:  zastępcę  burmistrza,  

skarbnika  gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  

osoby zarządzające gminnymi osobami prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  

administracyjne w imieniu burmistrza,  

2)  informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dot.  oświadczeń   

majątkowych radnych,
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3)  informacja  Wojewody Wielkopolskiego dot.  złożonych oświadczeń przez  Burmistrza 

i Przewodniczącego Rady,

4)  informacja Naczelnika  Urzędu Skarbowego w Pile  dot.  oświadczeń majątkowych za 

2018 rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady –  część niejawna sesji 

zgodnie  z  art.  294  §  4  ustawy  z  dnia  29  sierpnia  1997  r.  -  Ordynacja  podatkowa 

(Dz.U. z 2020 r., poz. 1325 z późn. zm.). 

     12. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –  Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. Następnie Przewodniczący 

Rady  wskazał,  że  zanim  przejdzie  do  realizacji  porządku  obrad  nawiąże  do  potęgującej 

w zawrotnym tempie zarazy. Przewodniczący poprosił radnych, a za ich pośrednictwem wszystkich 

członków wspólnoty samorządowej Gminy Wyrzysk o sumienne przestrzeganie zasad sanitarnych. 

Przypomniał,  że  oni  wszyscy  nawet  w  70%  mogą  przyczynić  się  zahamowania  zarazy 

koronawirusa. Poprosił również, aby w związku z COVID-19 wykazali jak najwięcej energii na 

dobrą i efektywna pracę,  aby mogli dzisiejsze obrady zakończyć jak najszybciej.  Na wspólnym 

posiedzeniu  Komisji  Rady  Miejskiej  omówili  bardzo  dokładnie  poszczególne  projekty  uchwał 

i myśli, że dzisiaj będą rozpatrywać je sprawnie. 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu organu. 

Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Kontynuując 

Przewodniczący poprosił o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt. 8 Apelu Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w sprawie projektu "Prace na liniach kolejowych 18, 203 na odcinku Bydgoszcz-Piła-

Krzyż-Gorzów  Wielkopolski-Kostrzyn  wraz  z  elektryfikacją  odcinka  Piła-Kostrzyn".  Następnie 

zapytał, czy do przesłanego porządku obrad są uwagi, bądź propozycje zmian? 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska poinformowała,  że  w  związku  z  wpłynięciem 

wniosku  o  udostępnienie  dokumentacji  przetargowej  do  ogłoszonego  przetargu  na  odbiór 

i zagospodarowanie odpadów Gminy Wyrzysk, przez firmę Altvater, poprosiła o zdjęcie z porządku 
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obrad w pkt. 7 ppkt. 8 – wyboru metody ustalania  wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, ppkt. 9 wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  warunków  i  trybu  składania  deklaracji  przez 

właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ppkt. 10 tj. projektu uchwały w 

sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi oraz 

warunków i  trybu składania deklaracji  z  terenu nieruchomości  nie  zamieszkałych stanowiących 

własność Gminy Wyrzysk, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne. 

W związku z powyższym pozostałe punkty przybrałyby odpowiednią kolejność.

Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  wprowadzenia  do  porządku  obrad  jako 

pkt. 8 Apelu Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie projektu "Prace na liniach kolejowych 18, 203 

na odcinku Bydgoszcz-Piła-Krzyż-Gorzów Wielkopolski-Kostrzyn wraz z elektryfikacją odcinka 

Piła-Kostrzyn". 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zdjęcia z porządku obrad w pkt. 7 

ppkt. 8 projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty; ppkt . 9 projektu uchwały w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i 

trybu składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 

oraz ppkt. 10 projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji z terenu nieruchomości 

niezamieszkałych stanowiących własność Gminy Wyrzysk, na których nie zamieszkują mieszkańcy 

a powstają odpady komunalne. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

 ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Kontynuując Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz 

z przegłosowanymi poprawkami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

W  y  niki imienne:  

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Ad. 4 Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w biurze 

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem  możliwość  zapoznania  się  z  ich  treścią.  W związku 

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionych protokołów?

Uwag nie zgłoszono.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 

protokołu z XXVI sesji, która odbyła się 25 września 2020 r. .

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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Następnie  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w sprawie  przyjęcia  protokołu  z  XXVII  sesji, 

która odbyła się 16 października 2020 r. .

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Ad. 5 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Dyskusji nie podjęto.

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  2  do  

protokołu. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 6 Informacja Burmistrza o przebiegu wykonania budżetu, informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy  Wyrzysk  oraz  informacji  o  przebiegu  planu 

finansowego instytucji kultury za pierwsze półrocze 2020 roku.

Przewodniczący  obrad  poinformował,  że  na  posiedzeniu  Komisji  radni  otrzymali  szerokie 

wyjaśnienia od Pani Burmistrz oraz Pani Skarbnik. W związku z tym zapytał, czy radni mają jakieś 

pytania.

Dyskusji nie podjęto. 

Ad 7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2020 r.;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  wszystkie  projekty  uchwał  były  bardzo  szczegółowo 

omówione na posiedzeniu Komisji i otworzył dyskusję. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.
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W związku  z  brakiem dyskusji  Przewodniczący  zarządził  głosowanie nad  przyjęciem projektu 

uchwały 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik.

W obecności 15 radnych - 14 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę  Nr XXVIII/247/2020,  która 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2020-2030;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  wszystkie  projekty  uchwał  były  bardzo  szczegółowo 

omówione na posiedzeniu Komisji i otworzył dyskusję. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

W związku  z  brakiem dyskusji  Przewodniczący  zarządził  głosowanie nad  przyjęciem projektu 

uchwały 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała.

W obecności 15 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę  Nr XXVIII/248/2020,  która 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych 

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Kontynuując  Przewodniczący  radny  powiedział,  że  zaczną  od  omawiania  stawek  podatku  od 

nieruchomości od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na 

sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków od 1 m² powierzchni. Stawka na 2020 

rok wynosiła 0,95 zł, a proponowana ma wynosić 0,97 zł.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do stawki podatku związanego podatku od gruntów pod 

wodami  powierzchniowymi  stojącymi  lub  wodami  powierzchniowymi  płynącymi  jezior 

i zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni. Stawka na 2020 rok wynosiła 4,80 zł, a proponowana 

ma wynosić 4,89 zł.
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W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący obrad przeszedł do omawiania stawki podatku od gruntów 

pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez  organizacje  pożytku  publicznego  od  1  m2 powierzchni  użytkowej.  Stawka  na  2020  rok 

wynosiła 0,50 zł, a proponowana ma wynosić 0,51 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.
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Następnie Przewodniczący obrad  przeszedł  do omawiania stawki podatku od gruntów – obszar 

rewitalizacji. Stawka na 2020 rok wynosiła 3,15 zł, a proponowana ma wynosić 3,21 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Przewodniczący przeszedł do omawiania stawki podatku od budynków lub ich części mieszkalnych 

od 1 m2 powierzchni użytkowej. Stawka na 2020 rok wynosiła 0,81 zł, a proponowana ma wynosić 

0,82 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Radny Stefan Wełniak  powiedział, że w związku z tym, że nie jest duża podwyżka zapytał, jaka 

ilość  za  trzy  kwartały  tego  roku  nie  została  zapłacona.  Jaki  procent  podatku?  Gdyż  wiedzą, 

że w związku z pandemią ludzie potracili pracę i nie mieli odpowiednich wynagrodzeń i w związku 

z tym jaka jest sytuacja. Jak procentowo ten podatek nie został zapłacony?

Przewodniczący obrad powiedział, że szkoda, że takowe pytanie nie padło na posiedzeniu Komisji, 

bo na pewno byłoby odpowiednio przedstawione, a dzisiaj pewnie będzie kłopot. 

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk  odpowiedziała,  że nie jest  w stanie w tej  chwili 

odpowiedzieć, ponieważ nie ma takich danych. Odpowiedz radny otrzyma na piśmie. 
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Radny Stefan Wełniak powiedział, że jest to dla niego ważne. Dostali stawki przed Komisją (w dniu 

Komisji).  Jest to kwestia przeanalizowania tego. Rozumie, że jest to dzisiaj trudnością dla Pani 

Skarbnik ale cieszy się, że dostanie odpowiedz na piśmie. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  odpowiedziała,  że  wzrost  nastąpił  o  0,01  zł  na 

stawce.  Podawała  to  na  komisjach  ale  powtórzy  to  jeszcze  raz.  Pani  Burmistrz  przypomniała, 

że  wszystkie  propozycje  stawek  na  rok  2021  są  to  stawki,  które  zostały  podwyższone  tylko 

o wskaźnik inflacji 1,8%. W stosunku do stawek roku obecnego, w tym przypadku jest to o 0,01 zł. 

Jeżeli podatnik ma budynek mieszkalny 104 m2 kwota podatku według obecnej stawki uchwalonej 

na rok 2020 to kwota 84 zł, przy propozycji i stawce podwyższonej o 0,01 zł podatnik będzie miał 

do zapłaty 85 zł, czyli 1 zł na rok. Inny przykład np. budynek mieszkalny 54 m2 stawka obecna 

podatku 51 zł, po rewaloryzacji o 0,01 zł podatnik będzie płacił 1 zł więcej tj. 52 zł. To o co radny 

prosi zostanie udzielone na piśmie, ponieważ nie są w budynku Urzędu Miejskiego i trudno, aby 

pracownik  znalazł  informacje  i  je  przyniósł.  Nie  są  to  stawki  podatku  ogromne,  różnice  są 

nieodczuwalne dla podatnika. 

Radny  Piotr  Banach powiedział,  że  wszystkie  stawki  były  omawiane  na  komisji  bardzo 

szczegółowo.  Dodał,  że  stawki  są  urealnione  o  stopień  inflacji,  czyli  1,8%  na  podstawie 

wytycznych Ministerstwa Finansów. 

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk powiedziała, że stawki zostały przez resort finansów 

ustalone w wysokości 3,9% wzrostu.  Oni podnoszą tylko i  wyłącznie o stopień inflacji.  Gdyby 

podnosili o wskaźnik taki jaki przedstawia Ministerstwo Finansów wówczas to co Pani Burmistrz 

przedstawiła budynek mieszkalny, który ma 104 m2 nie miałby wzrostu o 1 zł, a o 4 zł. Budynek 

64 m2 nie o 1 zł, tylko o 3 zł, więc nie są to stawki maksymalne, które proponuje Ministerstwo 

Finansów i do których wielkości radni mogliby podnosić stawki, tylko są minimalne. Nie może 

radny  mówić,  że  przed  Komisją  dostał  wykaz,  gdyż  stawki  zostały  przekazane  w ustawowym 

terminie z wszystkimi materiałami, a pytań z ich strony na Komisji nie było. 

Radny Stefan Wełniak  powiedział, że pyta dlatego, że jest to kwestia, że są dość duże zaległości 

z podatkiem. To co mówią Pani Skarbnik i Pani Burmistrz to się zgadza, natomiast jest kwestia,  

że  zaległości,  które  są  u  niektórych  osób  fizycznych,  teraz  będą  podniesione  i  te  zaległości 

wzrastają. Jest ponad 1,5 mln zł niezapłaconych podatków.

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk powiedział, że każdy ma obowiązek płacić podatki. 

Zaległości są i będą. Są ludzie, którzy nie płacą z różnych powodów. To, że istnieją zaległości 

w płaceniu tych podatników nie znaczy, że gmina nie robi nic, aby je ściągnąć, gdyż prowadzą 

procedurę  windykacyjną  związaną  ze  ściągnięciem  tych  zaległości.  Natomiast  nie  znaczy  to, 
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że podatki mają być na poziomie niższym. Pani Skarbnik zapytała, czy radny sugeruje, że jeśli 

obniży się podatki to nagle ludzie zaczną płacić? Nigdy, gdyż Ci którzy płacili to będą płacić. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że chcieliby wszyscy, aby gmina się 

rozwijała i aby wprowadzane były do budżetu różne zadania inwestycyjne i remontowe, natomiast 

jak  to  robić  bez  pieniędzy.  W tym roku  podatki  i  subwencja  to  są  dwa,  jak  w  każdym roku 

budżetowym podstawowe źródła finansowania zadań. Natomiast rat podnoszenia podatku, a w ich 

przypadku minimalnie, jak będą śledzić progi podatku w innych gminach to zauważą jak radykalnie 

podniosą  się  podatki  w  gminach  nawet  ościennych.  Zrobili  duży  ruch  i  regulację  podatku 

w ubiegłym roku, dlatego teraz podnoszą o stopień inflacji. Zastanawia się czy 1 zł na rok jest 

wielkim problemem dla podatnika? Jako radni, jako gmina nie mogą sobie pozwolić na to, aby teraz 

gdy ktoś nie płaci obniżyć podatki, gdyż za chwilę będzie stworzony budżet i będą pytania dlaczego 

nie ma na różne zadania środków, a na pewno będą pytać Ci, którzy dzisiaj mówią o tym, że może 

trzeba obniżyć podatki. 

Przewodniczący obrad poprosił,  aby pracowali  jak najbardziej  efektywnie i  nie  powtarzali  tych 

samych kwestii. 

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk przypomniała, że w ościennej gminie parę lat temu 

radni chcieli  ulżyć mieszkańcom i obniżyli  podatki.  Już kiedyś mówiła,  że jeżeli  gmina obniża 

podatki z tego tytułu też ma mniejszą subwencję. Działa zasada, że jeżeli gminę stać na obniżenie 

podatków to znaczy,  że  nie  potrzebuje  takiej  pomocy z budżetu  państwa.  Jeżeli  dzisiaj  bardzo 

mocno  obniżą  podatki,  na  pewno  odczują  to  w  przyszłości,  w  następnych  latach  jeśli  chodzi 

o subwencję, którą otrzymują z Państwa. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  zgubił  się,  czy  mówią  o  ściągalności,  czy  o  skali 

podatku. Podziela troskę radnych o ściągalność podatku ale to nie w tym punkcie, bo w tej chwili 

mówią o stawkach. 

Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  poprosił 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 

2020 r. Następnie Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 
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Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł  do omawiania stawki podatku od budynków lub ich 

części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  od  1  m2  powierzchni  użytkowej. 

Stawka na 2020 rok wynosiła 23,90 zł, a proponowana ma wynosić 24,33 zł. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej części Przewodniczący Rady przeszedł do omawiania stawki podatku od budynków lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym od  1  m2  powierzchni  użytkowej.  Stawka  na  2020 rok  wynosiła  11,18  zł, 

a proponowana ma wynosić 11,38 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł  do omawiania stawki  podatku od budynków lub ich 

części związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych od 1 m2 powierzchni użytkowej. Stawka 

na 2020 rok wynosiła 4,87 zł, a proponowana ma wynosić 4,96 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.
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Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  omawiania  stawki  podatku  od  budynków  lub  ich  części 

pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego 

przez  organizacje  pożytku  publicznego  od  1  m2  powierzchni  użytkowej.  Stawka  na  2020  rok 

wynosiła 8,05 zł, a proponowana ma wynosić 8,19 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady przeszedł do omawiania podatku od budowli lub ich 

części związanych ze zbiorowym zaopatrzeniem w wodę i zbiorowym odprowadzeniem ścieków. 

Stawka 0,50% obowiązywała w 2020 r. Na 2021 r. również zaproponowano stawkę w wysokości 

0,50%.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do omawiania podatku od budowli pozostałych. Stawka 

2% obowiązywała w 2020 r. Na 2021 r. również zaproponowano stawkę w wysokości 2%. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący poprosił  Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii z posiedzenia, które odbyło się 27 października 2020 r. Następnie 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Kończąc Przewodniczący zarządził głosowanie odnośnie podjęcia uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości z przegłosowanymi wysokościami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 
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Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę  Nr XXVIII/249/2020,  która 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

4) wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru;

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska poinformowała,  iż  stawka,  która  została 

zaproponowana  to  kwota  100  zł  od  posiadania  psa,  natomiast  proponuje  się  wprowadzenie 

zwolnienia przedmiotowego poza przewidzianymi ustawowo w art. 18a ust. 2 ustawy o podatkach 

i opłatach. W związku z powyższym postanawia się zwolnić z opłaty od posiadania psów osoby 

posiadające psa pochodzącego ze schroniska,  w którym został  umieszczony na zlecenie Urzędu 

Miejskiego w Wyrzysku oraz posiadanie psa pochodzącego z akcji adopcyjnej prowadzonej przez 

Urząd  Miejski  w  Wyrzysku,  a  także  posiadanie  psa  trwale  oznakowanego  chipem  lub 

mikroprocesorem  na  podstawie  zaświadczenia  wystawionego  przez  lekarza  weterynarii.  Jeżeli 

właściciel psa zachipuje psa i przedłoży zaświadczenie będzie zwolniony całkowicie z podatku od 

posiadania psa. 

Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił  do 

głosowania nad zaproponowaną stawką w wysokości 100 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:            

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, 

Beata  Królik,  Roman Aleksander  Łuka,  Leszek Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski, 

Łukasz Aleksander Napierała,  Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell,  Stefan Tomasz 

Wełniak

BRAK GŁOSU (3)

Krzysztof Bernard Bartkus, Mateusz Karol Jaremko, Leszek Paweł Malczewski.
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Z głosowania wyłączyli się radni będący inkasentami. 

W obecności 15 radnych - 12 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę  Nr XXVIII/250/2020, która 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

5) opłaty targowej;

Przewodniczący  obrad powiedział,  że  wszystkie  projekty  uchwał  były  bardzo  szczegółowo 

omówione na posiedzeniu Komisji i otworzył dyskusję. 

Przewodniczący  Rady  przeszedł  do  omawiania  podatku  opłaty  targowej  przy  sprzedaży  na 

wyznaczonym targowisku miejskim ze straganu, stoiska, samochodu i platformy na stanowiskach 

oznakowanych na każdej zajętej  kwaterze do 16 m2.  Stawka na 2020 rok wynosiła 35,00 zł,  a 

proponowana ma wynosić 36,00 zł.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł 

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała, 

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący przeszedł  do omawiania  podatku opłaty  targowej przy  sprzedaży na 

wyznaczonym targowisku miejskim ze straganu, stoiska, samochodu i platformy na stanowiskach 

oznakowanych  zajętych  do  16  m2  powierzchni.  Stawka  na  2020  rok  wynosiła  20,00  zł, 

a proponowana ma wynosić 21,00 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Przewodniczący przeszedł do omawiania podatku opłaty targowej przy sprzedaży na wyznaczonym 

targowisku miejskim ze straganu, stoiska, samochodu i platformy na stanowiskach oznakowanych 

zajętych za każdą dodatkową rozpoczętą powierzchnię do 4 m2  .  Stawka na 2020 rok wynosiła 

6,00 zł, a proponowana ma wynosić również 6,00 zł.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak.
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Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do omawiania podatku opłaty targowej przy sprzedaży 

na wyznaczonym targowisku miejskim obnośnej z ręki lub kosza kwiatów, runa leśnego i płodów 

rolno-spożywczych. Stawka na 2020 rok wynosiła 10,00 zł, a proponowana ma wynosić 11,00 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej  części  Przewodniczący Rady przeszedł  do  omawiania  podatku  opłaty  targowej  przy 

sprzedaży  poza  wyznaczonym  targowisku  miejskim  w  mieście  i  na  terenach  wiejskich  na 

powierzchni do 2 m2. Stawka na 2020 rok wynosiła 15,00 zł, a proponowana ma wynosić 16,00 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 
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Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Kontynuując Przewodniczący przeszedł do omówienia stawki za każdy kolejny rozpoczęty 1 m2 

powierzchni.  Stawka na 2020 rok wynosiła  2,00 zł.  Propozycją  jest,  aby stawka pozostała  bez 

zmian. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

powyższą stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący przeszedł do omawiania podatku opłaty targowej przy sprzedaży poza 

wyznaczonym targowisku miejskim obnośnej  z  ręki  lub kosza kwiatów, runa leśnego i  płodów 

rolno-spożywczych. Stawka na 2020 rok wynosiła 10,00 zł, a proponowana ma wynosić 11,00 zł.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

zaproponowana stawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Kończąc Przewodniczący Rady zarządził głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie opłaty 

targowej z przegłosowanymi stawkami. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 12 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/251/2020, która 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

O godz. 12:05 Przewodniczący obrad ogłosił 10 min. przerwy. 

O godz. 12:15 wznowiono obrady. 

6) ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję  w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawek  podatku  od 

środków transportowych zaproponowanych przez Burmistrz Wyrzyska zgodnie z współczynnikiem 

inflacji 1,8%. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący zapytał,  czy  ktoś  chciałby zabrać  głos  w 

przedmiotowym zakresie?

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

zaproponowana stawką. 
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 15 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/252/2020, która 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

7)  zmieniająca  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok;

8)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  gminnego  zasobu  nieruchomości  Gminy  Wyrzysk 

nieruchomości  położonej  w  Wyrzysku  Skarbowym  będącej  przedmiotem  współwłasności 

Gminy Wyrzysk i osoby fizycznej;

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poinformowała, że w projekcie uchwały zwiększa 

się  wydatki  pochodzące  z  rozliczeń  dochodów  wykonywania  wydatków  z  2019  r.  o  kwotę 

262.866,90 zł. Z czego wydatki w kwocie 70 tys. zł zostały przeznaczone na działania związane z 

przeciwdziałaniem covid-19 w związku z  art.  15  pkt.  C ustawy o  szczególnych rozwiązaniach 

związanych  z  zapobieganiem,  przeciwdziałaniem  i  zwalczaniem  covid-19  i  innych  chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych z dnia 2 marca 2020 r. Z kwoty 70 tys. zł – 

50 tys. zł przeznaczone zostanie na pomoc Szpitalowi Powiatowemu w Wyrzysku w związku ze 

złożonym  wnioskiem  na  zakup  inwestycyjny  sprzętu  medycznego  niezbędnego  dla  ratowania 

zdrowia  i  życia  pacjentów w związku  z  pandemią.  W tym wniosku Prezes  Zarządu  Stanisław 

Przybylski  prosi  o  sfinansowanie  dezynfektora  w  ilości  dwóch  sztuk.  Według  rozeznania 

rynkowego zakup dezynfektora  kształtuje  się  w wysokości  25  tys.  zł.  Jedno urządzenie  będzie 

służyło do dezynfekcji sal, a drugi do karetek, którymi są przewożeni pacjenci. Pozostałe 20 tys. zł 

zostanie przeznaczonych na zakup środków ochrony osobistej na pracowników i dzieci uczących 

się w szkołach i przedszkolach oraz dla pracowników jednostek organizacyjnych Gminy Wyrzysk. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 15 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/253/2020, która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

8)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  gminnego  zasobu  nieruchomości  Gminy  Wyrzysk 

nieruchomości  położonej  w  Wyrzysku  Skarbowym  będącej  przedmiotem  współwłasności 

Gminy Wyrzysk i osoby fizycznej;

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości 

Gminy  Wyrzysk  nieruchomości  położonej  w  Wyrzysku  Skarbowym  będącej  przedmiotem 

współwłasności Gminy Wyrzysk i osoby fizycznej.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

24



Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 15 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/254/2020, która 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

9) zniesienia formy ochrony przyrody drzewa stanowiącego część alei  dębowej – pomnika 

przyrody;

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzewa stanowiącego część alei 

dębowej – pomnika przyrody.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 15 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę Nr XXVIII/255/2020, która 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

10)  przyjęcia  projektu  uchwały  w sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  na 

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków.

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 27 października 2020 r.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 

przyjęciem uchwały w sprawie  przyjęcia projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 
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dotacji  na  sfinansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych - 15 głosami ,,za” Rada podjęła uchwałę  Nr XXVIII/256/2020,  która 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Ad. 8 Apel Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie projektu "Prace na liniach kolejowych 18, 

203 na odcinku Bydgoszcz-Piła-Krzyż-Gorzów Wielkopolski-Kostrzyn wraz z elektryfikacją 

odcinka Piła-Kostrzyn".

Wiceprzewodniczący Rady R. Sell odczytał treść Apelu Rady Miejskiej w sprawie projektu „Prace 

na liniach kolejowych 18, 203 na odcinku Bydgoszcz – Piła – Krzyż – Gorzów Wlkp. – Kostrzyn  

wraz z elektryfikacją odcinka Piła – Kostrzyn”.

Radny  Stefan  Wełniak  podziękował  za  przygotowanie  Apelu.  Radny  wskazał,  że  zgłosił  na 

poprzedniej sesji wniosek, aby wystąpić z takim apele, gdyż jak sami stwierdzili jest to konieczne, 

gdyż zmiany byłyby bardzo duże. Być może uda im się coś zdziałać jako radnym Rady Miejskiej,  

którzy reprezentują mieszkańców.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  jako radni  nie  robią  łaski,  aby wspierać  Panią  Burmistrz 

i mieszkańców. Ponadto tak jak powiedział radny jest to ich obowiązkiem. 

Radny  Leszek  Matuszewski  poprosił,  aby  Pani  Burmistrz  dalej  działała,  monitorowała  sytuację 

i  działała  na  rzecz  mieszkańców  Osieka,  gdyż  dotyczy  to  przede  wszystkim  Osieka  i  dla 

mieszkańców tej miejscowości jest to bardzo ważna kwestia. Radny podziękował za wprowadzenie 

Apelu do porządku sesji. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzysk powiedziała, że robią wszystko co jest w ich mocy 

i  szukają  wszelkich  narzędzi,  osób  i  instytucji,  które  mogłyby  ich  wspomóc.  Pani  Burmistrz 

podziękowała  za  Apel,  gdyż  jest  wsparciem  działań  Burmistrza  i  pracowników,  a  także 
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mieszkańców.  Każdy  głos  mieszkańca  skierowany  do  Burmistrz  z  prośbą  o  interwencję  w  tej 

sprawie zostaje przekazywane do PKP z prośbą o uwzględnienie. Ma nadzieję, że zostaną ich głosy 

usłyszane,  bo  podobne  działania  prowadzą  Rady  innych  gmin,  których  również  problem  tak 

radykalnej budowy PKP dotyczy, a szczególnie mieszkańców. Nie obiecuje, że wszystko się uda, 

ale zrobią wszystko co jest w jej mocy. Radni zrobili również to co jest w ich mocy i wystosowali  

w imieniu swoim i mieszkańców Apel. 

W związku z nie podjęciem dalszej dyskusji, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia Apelu Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie projektu "Prace na liniach kolejowych 18, 

203  na  odcinku  Bydgoszcz-Piła-Krzyż-Gorzów  Wielkopolski-Kostrzyn  wraz  z  elektryfikacją 

odcinka Piła-Kostrzyn".

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, 

Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz 

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W  obecności  15  radnych  -  15  głosami  ,,za”  Rada  podjęła  Apel  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  

w  sprawie  projektu  "Prace  na  liniach  kolejowych  18,  203  na  odcinku  Bydgoszcz-Piła-Krzyż-

Gorzów Wielkopolski-Kostrzyn wraz z elektryfikacją odcinka Piła-Kostrzyn, który stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu.

Ad.  9  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2019/2020 

realizowanych przez Gminę Wyrzysk.

Zajmując głos radny Ryszard Sell powiedział, że wszyscy otrzymali informację dotyczącą sytuacji 

w oświacie w tym trudnym roku szkolnym 2019/2020. Sprawozdanie dotyczy stanu epidemicznego 

i tego jak w tym czasie funkcjonowały szkoły i przedszkola oraz jak wyglądały wyniki egzaminów 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Wyrzysk. Nikt się z nich nie spodziewał, że dojdzie do 

takiej sytuacji, że borykali się i borykają ze stanem epidemicznym w kraju. Szkoły i przedszkola 

stanęły na wysokości zadania. Bardzo szybko, bo 12 marca 2020 r. szkoły zostały zamknięte, a dwa 

tygodnie  później  były  już  gotowe  do  realizacji  podstawy  programowej  w  różnych  aplikacjach 

internetowych. Szkoły borykały się z brakiem laptopów i komputerów i wspaniale wywiązała się 

27



współpraca  między  organem  prowadzącym  na  czele  z  Panią  Burmistrz  i  dyrektorami 

poszczególnych  placówek  oświatowych  co  pozwoliło  realizować  podstawę  programową. 

Z  informacji,  które  posiada  żaden uczeń nie  został  „zgubiony”.  Wszyscy realizowali  podstawę 

i mogli ukończyć, bądź przejść z klasy do klasy. Egzaminy miały odbyć się w kwietniu, natomiast 

stan  epidemiczny  spowodował,  że  odbyły  się  w  czerwcu.  Było  to  dużym  stresem  dla  dzieci 

i młodzieży ale również dla dyrektorów placówek, nauczycieli oraz organu prowadzącego. Radny 

wskazał, że cieszy fakt, iż teraz są podczas edukacji zdalnej i szkoły dobrze sobie z tym problemem 

radzą.  Pan  R.  Sell  podziękował  Pani  Burmistrz,  która  odpowiedziała  pozytywnie  na  apel 

dyrektorów szkół. Można powiedzieć,  że zrealizowała pomysł wielu dyrektorów, co jest bardzo 

ważne. Radny poinformował, że zarówno on jak i pozostali nauczyciele cieszą się, że w budżecie 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 17 tys. zł na ten rok w związku z zakupem licencji dostępu do 

dziennika elektronicznego dla szkół 

Ad. 9 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie podjęto.

Ad. 10. Wolne głosy.

Przewodniczący Rady przekazał swoje wolne głosy na piśmie następującej treści:

1) Prośba o pilne usunięcie konarów i gałęzi drzew rosnących na skarpie oraz zwisających nad 

jezdnią ul. Parkowej w Wyrzysku, a także o uruchomienie nieczynnego od 1,5 roku oświetlenia 

ulicznego na odcinku od basenu pływackiego do amfiteatru (szkoła, hala sportowa i Orlik).

2) Przypomnienie o realnym zagrożeniu , które stwarzają wielkie, łamliwe drzewa (po 20-30 latach 

np. topole są tak kruche, że ich konary łamią się pod własnym ciężarem) rosnące przy placu zabaw 

dla dzieci i siłowni zewnętrznej w okolicy stawu w Wyrzysku.

3) Prośba o usunięcie zapadliny jezdni w miejscu styku drogi powiatowej z drogą gminną przy 

ul. Podgórnej w Wyrzysku (wjazd do przedszkola). 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że pierwszą sprawą, w której chciałby zabrać głos są pojemniki 

na odzież. Udało mu się załatwić ze Starostą i pojemniki, które stały w Osieku przy dworcu zostały 

zabrane,  natomiast  gdy widzi  pojemniki  na  przystanku warunkowym w Wyrzysku i  zalegającą 

odzież  obok  to  przypomina  mu  to  zagraniczne  slumsy.  Chciałby,  aby  było  to  wyjaśnione 

i znajdowało się w jednym miejscu. Kontynuując radny zapytał ile kosztowało oświetlenie Urzędu? 

Budynek Urzędu ma 150 lat,  a skoro zostały wydane pieniądze,  to  chciałby wiedzieć w jakiej 

wysokości.  Kolejna  sprawa  bulwersuje  mieszkańców  Osieka.  Radny  poinformował, 
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że  w odpowiedzi  na  wniosek,  który  złożył  na  XXVI sesji  otrzymał  pismo od Pani  Burmistrz, 

że  przystanek,  który został  zdemontowany w Osieku nad Notecią  przeszedł  renowację  i  został 

ustawiony  na  Wiernowie.  W  związku  z  tym  radny  zapytał,  czy  mieszkańcy  Osieka  są  inni 

od  mieszkańców  Wiernowa?  Kontynuując  radny  dodał,  że  w  piśmie  jest  również  informacja, 

iż  w  planie  budżetowym  na  2021  r.  został  ujęty  zakup  wiat  przystankowych  do  Osieka  na 

ul. Wyrzyska, natomiast przypomniał że rok zaczyna się 1 stycznia, a kończy 31 grudnia i przez 

ten okres mieszkańcy będą mokli dojeżdżając do pracy. Uważa, że jest to bardzo nie w porządku, 

aby tak zdeklasować i podzielić mieszkańców Osieka z mieszkańcami Wyrzyska. Już jeden zaczął 

polaków dzielić z ul. Grodzkiej w Warszawie i myśli, że Pani Burmistrz nie miała takiego zamiaru. 

Kończąc  radny  zwrócił  się  do  Pana  Przewodniczącego,  gdyż  na  dzisiejszej  sesji  jest  ich  15. 

Przy głosowaniu uchwały określającej podatek za psa Przewodniczący stwierdził, że trzech osób 

nie ma, a sesja jest nagrywana. Nie chciałby pouczać Przewodniczącego, ale jeśli mają kłamać na 

wizji, że tych trzech osób nie ma to urąga im jako radnym. Kończąc radny poprosił, aby nimi nie 

manipulować. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że odczytał zapis, który widniał na monitorze komputera.

Ustosunkowując  się  do  wypowiedzi  radnego  Stefana  Wełniaka, Bogusława  Jagodzińska  –  

Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że jeśli chodzi o pojemniki na odzież na ul. Dworcowej zwrócą 

się do Zarządcy drogi jeśli są w pasie drogowym. 

Radny  Stefan  Wełniak dodał,  że  pojemniki  z  ul.  Dworcowe  zostały  już  zabrane,  co  zaznaczył 

we wcześniejszej wypowiedzi.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  wskazała,  że  nie  rozumie  dlaczego  temat  był 

podejmowany skoro radny wie, że pojemniki zostały zabrane, natomiast jeżeli chodzi o pojemniki 

znajdujące się na terenie spółdzielni mieszkaniowej nie powinny być kierowane do Burmistrza. 

Wszystkie pojemniki, które są stawiane na terenie gminy są to pojemniki na odzież na terenach 

szkół (SP w Wyrzysku, SP w Falmierowie,  SP w Gleśnie).  Pojemniki nie są własnością gminy 

i  opróżnia  je  tylko  PCK,  na  co  podpisane  są  stosowane  umowy.  Na  pojemniki,  które  nie  są 

posadowione na terenach gminnych wpływu nie mają ale zwrócą się do odpowiednich instytucji 

i  właścicieli  gruntu  z  prośba  o  ich  opróżnienie.  Odnosząc  się  do  tematu  oświetlenia  Urzędu 

rozumie, że po raz kolejny radny podejmuje temat, że jest to inwestycja niepotrzebna, gdyż zostało 

to już rozliczone, natomiast ze względu na COVID-19 trochę dłużej czekali na montaż. Środki na 

oświetlenie były zabezpieczone w budżecie. Z uwagi na to, że nie pamięta jaka była to kwota radny 

radny otrzyma informację na piśmie. Pan Burmistrz wskazała, że mieszkańcom się podoba, a Jej 

zależy, aby Urząd był budynkiem, z którego będą dumni, natomiast to że oświetlenia nie było od 

czasu jego powstania oznacza, że nie powinni iść z duchem czasu i pokazywać piękna budynku? 
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Widocznie mają różne poczucie estetyki i piękna. Oświetlenie było już dyskutowane wiele razy. 

Najbardziej bulwersuje ją trzeci temat, nie wspomni o podniesionym tonie, bo chyba jest ostatnią 

osobą,  która  by  dzieliła  mieszkańców  Wyrzyska  i  Osieka,  a  porównywanie  jej  do  osób 

z ul. Grodzkiej uważa za żenujące i niestosowne. Jest to wstyd, że w taki sposób porównuje się Jej 

działania nie znając przyczyn, które powodowały, że stary zdemontowany w Osieku przystanek 

trafił  po remoncie do Wyrzyska.  To znaczy, że wyrzyszczanie powinni być obrażeni,  że dostali 

remontowany przystanek, a nie mieszkańcy Osieka. Sądziła, że robi dobrze,  że chce posadowić 

na  jeszcze  nie  odebranej  drodze  wojewódzkiej  nowe,  duże  i  piękniejsze  przystanki. 

Ma świadomość, że mieszkańcy tego oczekują. Nie sądziła, że robi źle chcąc zabezpieczyć środki 

na wiaty w budżecie na 2021 r. W grudniu po uchwaleniu budżetu można realizować zadanie. Pani 

Burmistrz  powiedziała,  że  przeprasza  mieszkańców  Osieka,  że  chce  im  kupić  nowe  wiaty 

przystankowe.  Chciała  dobrze  ale  widocznie  niektórym  to  nie  odpowiada.  Może  trzeba  było 

przywrócić stare. Kontynuując Pani Burmistrz poprosiła, gdyż są na wizji, aby starali się działać 

wspólnie. Jest pandemia i powinni robić wszystko, aby negatywne emocje związane z wydumanymi 

tematami niwelować, a tu się okazuje, że cokolwiek by zrobili, jakąkolwiek decyzję podejmą to jest 

źle. Fajnie być populistą, fajnie mówić: „Ja walczę”, a ktoś inny jest zły. Kończąc Pani Burmistrz 

poprosiła  radnego,  aby  się  opamiętał,  gdyż  nikt  nie  może  powiedzieć,  że  ona  się  nie  stara, 

albo że nie działa dla dobra mieszkańców. Szkoda, że radny nigdy do niej nie przyjdzie, nie zapyta, 

tak  jak  niektórzy  radni,  którzy  nie  wypowiadają  się  na  sesjach,  gdyż  pracują  między  sesjami 

i przychodzą do niej, aby rozwiązać różne sprawy. Radny Leszek Matuszewski był wiele razy, wiele 

tematów podnosił i nie musiał tego robić w świetle jupiterów. Radny Tomasz Bogdański dokładnie 

tak samo. Okazuje się, że inni robią to tylko i wyłącznie na sesji. Radny Ryszard Janowiak również 

przychodzi do Niej gdy ma problem. Burmistrz jest od poniedziałku do piątku ogólnie dostępny 

i dlatego niektórzy radni nie mówią na sesjach, ponieważ rozwiązują tematy na bieżąco. Dla niej 

mieszkańcy Wyrzyska i Osieka i pozostałych miejscowości są tak samo ważni i równi. Dla każdego 

się stara, choć nie wszystkie spełnia marzenia, natomiast wszystko zależy od podatków i od tego 

jakie decyzje podejmują radni, gdy je uchwalają. 

Radny Leszek Matuszewski  podziękował,  gdyż złożył pismo odnośnie zwalniacza na ul Różanej 

poparte podpisami 99% mieszkańców tejże ulicy i zostało to wykonane w ciągu 3 tygodni. Został 

zobligowany przez mieszkańców do podziękowania, że w tak krótkim czasie zostało to wykonane. 

Ad. 11. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych za rok 2019 (część niejawna 

sesji):
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Przewodniczący Rady poinformował,  że jest  to  część niejawna sesji.  W związku z powyższym 

podziękował  wszystkim  obecnym  za  udział  w  sesji  i  poprosił  o  wyłączenie  urządzeń 

elektronicznych. 

1) informacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach przez: zastępcę burmistrza, skarbnika 

gminy,  sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające 

gminnymi osobami prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w  imieniu 

burmistrza,

2) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku dot. oświadczeń majątkowych 

radnych,

3)  informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  przez  Burmistrza  i 

Przewodniczącego Rady,

4) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile dot. oświadczeń majątkowych za 2018 

rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady –  część niejawna sesji zgodnie z 

art. 294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz.U. z 2020 r., poz. 

1325 z późn. zm.).

Ad. 12. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14:11 Przewodniczący Rady 

zamknął XXVIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska            
podinsp. ds. obsługi rady gminy           
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